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PROTOKÓŁ Nr 32/XXXII/17 

XXXII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA OPOLSKIEGO 
z dnia 26 września 2017 r. 

 
POSIEDZENIE I – z dnia 26 września 2017 r  

 

Obrady XXXII sesji Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2014-2018 odbyły się sali 

konferencyjnej im. Orła Białego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego w Opolu,                   

ul. Piastowska 14 – Ostrówek. Rozpoczęcie: godzina 10.00. 

 
Ad 1. Otwarcie obrad.  

Norbert Krajczy, Przewodniczący Sejmiku Województwa: otwieram XXXII sesję Sejmiku 

Województwa Opolskiego. Witam Panie i Panów Radnych, Pana Marszałka wraz z Zarządem 

Województwa i Skarbnikiem. Witam Pana Jakuba Roszuka – Dyrektora Biura Polskiego Związku 

Wędkarskiego w Opolu. Witam Dyrektorów Departamentów UMWO, media oraz mieszkańców 

województwa opolskiego.  

 
Ad 2.  Porządek obrad.  

N. Krajczy: chciałbym w porządku obrad wprowadzić dodatkową uchwałę: „podjęcie uchwały                 

w sprawie zmiany statutu SP ZOZ Opolskie Centrum Onkologii im. Prof. Tadeusza Koszarowskiego                

w Opolu” – jako punkt 18 b. Informuje również, że zajdzie zmiana w pkt. 25 porządku obrad 

polegająca na zmianie treści z „Zamknięcie obrad” na „Ogłoszenie przerwy w obradach                           

do 12.10.2017 r. godz. 14.00” spowodowana wpłynięciem w dniu 15 września br.  skargi na Uchwałę 

Nr XXVII/306/2017 Sejmiku Województwa Opolskiego z dnia 28 marca br. w sprawie przyjęcia Planu 

gospodarki odpadami dla województwa opolskiego na lata 2016-2022 z uwzględnieniem lat 2023-

2028”, złożonej przez firmę z Kluczborka zajmującej się tematyką gospodarowania odpadami. 

Quorum 

W sesji uczestniczyło 25 radnych. Stwierdzono quorum i przystąpiono                                         

do przeprowadzenia głosowania.   

 
a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu SP ZOZ Opolskie Centrum Onkologii im. 

Prof. Tadeusza Koszarowskiego w Opolu. 

 
Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad nowego punktu                             

18 b – „projekt uchwały w sprawie zmiany statutu SP ZOZ Opolskie Centrum Onkologii im.                   

Prof. Tadeusza Koszarowskiego w Opolu”.  
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Głosowanie 

za – 17  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że punkt 18 b został wprowadzony. 

 
b) Zmiana treści pkt. 25 z „Zamknięcie obrad” na „Ogłoszenie przerwy w obradach                

do 12.10.2017 r. godz. 14.00”. 

 
Kto z Państwa Radnych jest za zmianą pkt. 25 porządku obrad, polegającej na zmianie jego treści               

z „Zamknięcie obrad” na „Ogłoszenie przerwy w obradach do 12.10.2017 r. godz. 14.00”.  

 
Głosowanie 

za – 19        wstrzym. – 0         przeciw – 1 

Stwierdzam, że punkt 25 został zmieniony. 

 
Ad 3.  Powołanie sekretarza obrad.  

Sekretarzem został Radny Grzegorz Sawicki. 

 
Ad 4.  Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Sejmiku Województwa Opolskiego. 

N. Krajczy: czy są zastrzeżenia do protokołu wyłożonego do wglądu? Nie ma.                      

Stwierdzam, że protokół został przyjęty.                                        

 
Ad 5.  Informacja Przewodniczącego Sejmiku z prac między sesjami.   

N. Krajczy: czy są zastrzeżenia do informacji Przewodniczącego z prac między sesjami,                       

która została wyłożona do wglądu? Nie ma. Stwierdzam, że informacja Przewodniczącego z prac 

między sesjami została przyjęta. Chciałbym poprosić o zabranie głosu Dyrektora Biura Polskiego 

Związku Wędkarskiego w Opolu. 

Jakub Roszuk, Dyrektor Biura PZW w Opolu: informuje o wydarzeniach jakie miały w ostatnim 

czasie miejsce na rzece Nysa Kłodzka, a mianowicie o masowym śnięciu ryb. Następnie mówi,                  

że PZW nie ma wsparcia ze strony innych instytucji w zakresie usunięcia martwych ryb. Oznajmia,   

że brak jest regulacji prawnych, które bezpośrednio by to określały, w związku z czym prosi                      

o wsparcie w przedmiotowej sprawie.  

Andrzej Buła, Marszałek Województwa: prosi Pana Dyrektora o komentarz na temat spotkania 

jakie odbyło się w Gabinecie Wojewody Opolskiego w tej sprawie.  

J. Roszuk: potwierdza, że z inicjatywy Wicewojewody Opolskiego odbyło się spotkanie w rzeczonej 

sprawie na które nie zostali zaproszeni przedstawiciele PZW. Z treści notatki jaka została 

sporządzona po zakończeniu spotkania wynika, że podmiotem odpowiedzialnym za usunięcie 
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martwych ryb jest PZW. Jednakże po monicie PZW, odbędzie się kolejne spotkanie, które planowane 

jest na najbliższy piątek.  

N. Krajczy: prosi Pana Huberta Kołodzieja – Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu              

o przekazanie informacji na temat wizyty delegacji radnych w Ostrawie w ramach uroczystości 

podpisania regionalnego porozumienia o współpracy.  

H. Kołodziej: przedstawia informację na temat wizyty radnych Sejmiku Województwa Opolskiego      

w Ostrawie.  

Andrzej Sałacki, Radny Województwa: dodaje, że spotkanie było bardzo owocne na szczeblu 

współpracy z radnymi z Kraju Morawsko-Śląskiego, którym również zależy na współpracy. 

N. Krajczy: informuje również o wizycie delegacji z innego regionu partnerskiego – Székesfehérvár, 

jakie miała miejsce w ostatnim czasie w województwie opolskim.  

 
Ad 6.  Sprawozdanie z prac Zarządu Województwa Opolskiego. 

N. Krajczy: czy w tym temacie są pytania do Marszałka Województwa i Zarządu? Nie ma. Dziękuje.  

 
Ad 7.  Informacja o interpelacjach złożonych między sesjami. 

N. Krajczy: informuję, że w okresie od dnia 5 września 2017 r. do dnia 25 września 2017 r. 

udzielono odpowiedzi na interpelacje: 

 
• W dniu 8 września 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek otrzymała odpowiedź                          

na interpelację w sprawie projektu uchwały antysmogowej. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

Elżbieta Kurek, Wiceprzewodnicząca Sejmiku: dziękuje, dzisiaj będziemy jeszcze 

rozmawiali na ten temat.   

 
• W dniu 11 września 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek otrzymała odpowiedź                         

na interpelację w sprawie masowego padnięcia ryb w Jeziorze Otmuchowskim. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

E. Kurek: dziękuje, ten temat był w dniu dzisiejszym poruszany.   

 
• W dniu 13 września 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek otrzymała odpowiedź                         

na interpelację w sprawie rozwoju ruchu turystycznego w województwie opolskim. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

E. Kurek: dziękuje za odpowiedź, ale wolałabym abyśmy w tym kierunki robili jeszcze więcej. 

 
• W dniu 13 września 2017 r. Radny Zdzisław Siewiera otrzymał odpowiedź na interpelację                  

ws. wystąpienia Marszałka Województwa Opolskiego Andrzeja Buły do Mariusza Gajdy 
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Podsekretarza Stanu w Ministerstwie Środowiska w celu wyznaczenia terminu spotkania 

dotyczącego możliwości przejęcia powierzchniowych wód płynących w tzw. „Kanale Hutniczym”                  

w Gminie Zawadzkie do nadzoru właścicielskiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne                  

„Wody Polskie”. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

Zdzisław Siewiera, Radny Województwa: odpowiedź jest satysfakcjonująca.  

 
W okresie od dnia 5 września 2017 r. do 25 września 2017 r. zostały złożone 3    

interpelacje. 

 
• W dniu 5 września 2017 r. Radny Arkadiusz Szymański złożył interpelacje w sprawie celowości 

utworzenia opolskiego oddziału  Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego w Nysie. 

N. Krajczy: Niestety nie ma pana Radnego.  

 
• W dniu 5 września 2017 r. Radny Arkadiusz Szymański złożył interpelacje w sprawie uzupełnienia 

informacji dotyczącej funkcjonowania Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego w Opolu                  

w 2016 roku.  

Interpelacja w trakcie załatwiania 
 
• W dniu 9 września 2017 r. Radny Leszek Antoszczyszyn złożył interpelacje dotyczącej udziałów, 

jakie posiada Województwo Opolskie w Wałbrzyskiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej. 

Interpelacja w trakcie załatwiania 

 
Ad 8.  Interpelacje i zapytania. 

N. Krajczy: czy ktoś chciałby złożyć interpelację, bądź zapytanie. Nikt. Dziękuję.            

 
Ad 9. Informacje o: 

a) kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej województwa opolskiego                     

w pierwszym półroczu 2017 roku, 

b) przebiegu wykonania budżetu województwa opolskiego za pierwsze półrocze 

2017 roku, 

c) przebiegu wykonania planów finansowych samodzielnych publicznych zakładów 

opieki zdrowotnej, samorządowych instytucji kultury i samorządowych osób 

prawnych utworzonych na podstawie odrębnych ustaw w celu wykonywania 

zadań publicznych, za I półrocze 2017 roku.  

Stanisław Mazur, Skarbnik Województwa: zbiorczo umówił i przedstawił kształtowanie                  

się wieloletniej prognozy finansowej województwa opolskiego w pierwszym półroczu 2017 roku, 
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przebieg wykonania budżetu województwa opolskiego za pierwsze półrocze 2017 roku oraz 

przebieg wykonania planów finansowych samodzielnych publicznych zakładów opieki 

zdrowotnej, samorządowych instytucji kultury i samorządowych osób prawnych utworzonych                 

na podstawie odrębnych ustaw w celu wykonywania zadań publicznych, za I półrocze 2017 roku. 

N. Krajczy: prosi o stanowiska komisji merytorycznych. 

         Dariusz Byczkowski, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: opinia komisji jest pozytywna. 

H. Kołodziej, Przewodniczący Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu: opinia komisji jest 

pozytywna.  

N. Krajczy Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych: opinia komisji 

jest pozytywna.  

Ryszard Donitza, Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa Środowiska i Rozwoju Wsi: 

opinia komisji jest pozytywna. 

Zbigniew Ziółko, Przewodniczący Komisji Finansów i Mienia Województwa: opinia komisji 

jest pozytywna.   

N. Krajczy: prosi Wiceprzewodniczącego Józefa Kotysia o odczytanie informacji z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2017 r.  

J. Kotyś: odczytał informacje z Regionalnej Izby Obrachunkowej z przebiegu wykonania budżetu   

za I półrocze 2017 r. 

Ryszard Zembaczyński, Radny Województwa: porusza kwestię nie zakończonej inwestycji – 

budowy „Polderu Żelazna”, która ma zostać zrealizowana w przyszłym roku i uważa, że to zadanie 

należy obarczyć szczególnym nadzorem. Następnie dotyka sprawę posadzeń drzew prowadzących  

do Centrum Terapii Nerwic w Mosznej, gdzie 80% tych drzew jest wysuszonych. W związku z tym 

zdaje pytanie, kto za to odpowiada i czy został ukarany.  

 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Opolskiego na lata 2017 – 2022.   

S. Mazur: szczegółowo przedstawił zmiany jakie zajdą w Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Opolskiego na lata 2017-2022.   

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

N. Krajczy: czy są pytania. Proszę. 

Z. Siewiera: zadaje pytanie czy w związku z tym, iż od 1 stycznia 2018 r. gospodarką wodną będzie 

się zajmować Państwowe Gospodarstwo Wodne „Wody Polskie” jaka jest pewność, że w roku 2018 

rozpoczną się prace nad budową zbiornia „Polder Żelazna”.  
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Antoni Konopka, Członek Zarządu Województwa: podaje, że w miesiącu listopadzie 

Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Opolu złoży wniosek o podpisanie umowy                

w grudniu, celem realizacji inwestycji w 2018 roku 

Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 20     wstrzym. - 0      przeciw – 5 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   

 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa Opolskiego na 2017 

rok.  

S. Mazur: omawia zasadność wprowadzenia przedmiotowej uchwały.   

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 21     wstrzym. - 0      przeciw – 5 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   

 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa 

opolskiego ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie 

paliw.  

A. Konopka: przedstawił założenia przedmiotowej uchwały, które są podobne jak w uchwałach 

podjętych przez dwa inne województwa - Małopolskie i Śląskie. Ograniczenia jakie zawiera uchwała 

odnoszą się przede wszystkim do stosowanych paliw i kotłów. Uchwała zacznie obowiązywać                     

od 1 listopada 2017 r. Projekt przedmiotowej uchwały został przedstawiony do zaopiniowania 

wójtom, burmistrzom i starostom Ziemi Opolskiej i na podstawie ich opinii ukazały się problemy 

dotyczące przede wszystkim możliwości finansowych realizacji uchwały oraz jej egzekwowania.                  

W dalszym ciągu poinformował o kosztach wymiany kotłów, które szacuje się na około 1 mld 

złotych.     

R. Donitza, wiceprze. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi.: opinia komisji jest pozytywna, 

jednocześnie dodaje, że wnioskuje o zmianę brzmienia § 4 pkt. 5 uchwały, który dotyczy drewna                

i biomasy drzewnej, których wilgotność w stanie roboczym przekracza 20%. 

J. Kotyś, członek Kom. Polit. Reg, Gosp. i Tur.: komisja niejednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

N. Krajczy, przew. Kom. Zdrow. i Spr. Społ.: komisja merytoryczna pozytywnie zaopiniowała 
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projekt uchwały przy jednym głośnie wstrzymującym się. Jednocześnie zostałem zobowiązany                 

do przedstawienia jej stanowiska, aby wprowadzić je do uzasadnienia uchwały cyt. „Komisja zwraca 

się do Zarządu Województwa z wnioskiem o wprowadzenie do uzasadnienia do projektu uchwały 

zapisów zobowiązujących gminy do uwzględniania lokalnej specyfiki w opracowanych w programach 

ochrony powietrza, które powinny zawierać sposoby zapewnienia ciepła na terenie gminy                          

w perspektywie wieloletniej. Zarząd Województwa do intensywnej kampanii podnoszącej 

świadomość ekologiczną mieszkańców naszego regionu oraz opracowania programu wsparcia 

finansowego oraz zamortyzowania kosztów wymiany pieców na paliwa stałe zgodnie z brzmieniem 

rozporządzenia Ministra Rozwoju i Finansów z dnia 1 sierpnia 2017 r. w sprawie wymagań dla kotłów 

na paliwo stałe lub wspierania innych nowych metod podnoszących sprawność energetyczną 

urządzeń zmieniających źródła zasilania na powodujące mniejszą emisję do atmosfery. Zobowiązania 

Zarządu Województwa do dalszego prowadzenia działań skierowanych do Rządu RP w celu zmiany 

polityki paliwowej poprzez stosowanie określonych preferencji, kierunku, zachęcania do zmiany 

źródeł ogrzewania i przyjęcia w tym względzie wieloletniej strategii cenowej dającej szansę                     

na skuteczne obniżanie emisji szkodliwych związków do atmosfery. Czy są pytania. Proszę.                

Leszek Antoszczyszyn, Radny Województwa: chciałbym zadać kilka pytań dotyczących 

uchwały, a mianowicie: 

1) Jak brzmi definicja mafii. 

2) Czy to prawda, że mafia węglowa sama się rozwiązała.  

3) O ile więcej kosztuje dzisiaj tona węgla w porównaniu z ceną tony flotu. 

4) O ile więcej kosztuje dzisiaj tona węgla w porównaniu z ceną tony węgla z przed 14 sierpnia br. 

5) Ile do tej pory spalano na terenie Opolszczyzny flotu i mułu. 

6) Ile na terenie Opolszczyzny mamy domów opalanych węglem. 

7) Jaki jest całkowity koszt zakazu palenia flotu i mułem dla mieszkańców naszego województwa. 

8) Ile więcej dzisiaj musi zapłacić mieszkaniec Opolszczyzny za tonę opału. 

9) Czym do tej pory były opalane szklarnie na terenie naszego województwa. 

10) W jaki sposób skutki tak drastycznego wzrostu cen opału odbiją się na kosztach produkcji 

szklarniowej. 

11) Kto zapłaci mieszkańcom Opolszczyzny, którzy w okresie wiosennym, kiedy opały były tańsze 

zaopatrzyli się w muł i flot i w tej chwili opał ten znajduje się w ich kotłowniach. 

12) W jaki sposób przeprowadzono kampanie informacyjną dotyczącą wprowadzenia projektu                 

tej uchwały. 

13) Jakie są przewidywane efekty wprowadzenia tej uchwały. O ile zmniejszy się smog                      

na Opolszczyźnie. 

14) Czy Urząd Marszałkowski dysponuje mapą smogu.  
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Arkadiusz Szymański, Radny Województwa: zadaje pytanie, ile z gmin wypowiedziało                       

się na temat tejże uchwały i jaka liczba tych głosów była pozytywna, a jaka negatywna. 

A. Konopka: uważa, że pierwsza seria pytań jest zawoalowaniem pewnych spraw oraz unikiem              

od pewnych tematów nad którymi dyskutujemy. Natomiast jeżeli chodzi o opinię gmin na temat 

projektu uchwały antysmogowej to 11 gmin pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały, 13 gmin 

zaopiniowało projekt uchwały pozytywnie lecz z uwagami, 11 opinii było negatywnych, natomiast                

z 13 gmin nie wpłynęła żadna opinia Jeżeli chodzi o powiaty to wpłynęło łącznie 10 opinii w tym                 

5 pozytywnych, 4 pozytywne z uwagami oraz 1 opinia negatywna. 

Mariusz Bochenek, Radny Województwa: zadaje pytanie o zasadność wprowadzenia 

przedmiotowej uchwały w momencie w który rozpoczął się sezon grzewczy gdzie społeczeństwo 

zakupiło już opał na zimę.  

A. Buła: wyjaśnia, iż problem smogowy został dokładnie wyjaśniony przez Wicepremiera Mateusza 

Morawieckiego, który zdecydował, że w ciągu dwóch miesięcy zaprzestana zostanie produkcja 

kotłów kategorii niższej niż piąta. W ciągu kilku miesięcy, czyli od 1 lipca 2018 r. takich kotłów już 

nikt w Polsce nie kupi. Następnie oznajmia, iż Zarząd Województwa czeka na rozporządzenie                      

w sprawie jakości paliw stałych. Ponadto zwraca uwagę na wielkie zobowiązanie Zarządu 

Województwa jakim jest edukacja i praktyczne wdrożenie idei, aby zaprzestać palenia w piecach 

śmieciami.  

N. Krajczy: chciałby dodać, że podczas poprzednich posiedzeń sesji Sejmiku przedstawiciele 

środowisk medycznych przedstawiali konkretne wyniki badań z których jasno wynika, jak bardzo 

negatywny wpływ ma smog na zdrowie mieszkańców miejscowości, w których jego przekracza 

normy. 

Grzegorz Ostromecki, Członek Koalicji na Rzecz Dla Czystego Powietrza w Opolu: mówi  

o ważnej roli przedmiotowej uchwały oraz o odpowiedzialności za zdrowie mieszkańców 

województwa opolskiego jaką ponoszą radni. Następnie zwraca się z apelem do radnych                          

o zagłosowanie za przyjęciem uchwały antysmogowej, która w jego ocenie będzie dużym krokiem    

w kierunku poprawy jakości powietrza.  

E. Kurek: mówi o stanowisku jakie wyraził Wicepremier Mateusz Morawiecki, który zapewnił,                   

iż problem zanieczyszczeń powietrza jest ponadpartyjny, dotyczy kwestii zdrowia i należy dołożyć 

starań, aby go rozwiązać. Dlatego nie pojmuje zachowania radnych klubu PiS, którzy są przeciwko                   

tej uchwale.       

L. Antoszczyszyn: zgadza się z poglądem, że należy uchwalić antysmogową lecz nie w takim 

tempie i kształcie. Informuje, że przygotował 6 propozycji uchwały antysmogowej, które powinny 

być stopniowo wdrażanie, ponieważ jego zdaniem skutki wprowadzenia w dniu dzisiejszym uchwały 

negatywnie odczują ubożsi mieszkańcy naszego regionu. Następnie zwraca się do Marszałka 
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Województwa z pytaniem czy Samorząd Województwa Opolskiego posiada pieniądze                              

na dofinansowanie do wymiany pieców dla uboższych osób.    

Dariusz Byczkowski, Radny Województwa: zwraca się do Wiceprzewodniczącej Elżbiety Kurek, 

informując ją, że nie ma racji uważając, że radni klubu PiS są przeciwko tej uchwale gdyż w tej 

sprawie nie mają dyscypliny klubowej i każdy radny zagłosuje według własnego sumienia.    

M. Bochenek: informuje, że wszystkie rozwiązania proponowane w tej sprawie przez Rząd RP 

dotyczą zakazu handlu opałem, a rozwiązania proponowane w uchwale Sejmiku dotyczą zakazu 

używania opału. W związku z tym jest zdania, że kiedy zacznie obowiązywać zakaz handlu opałem 

problem automatycznie zniknie. Ponadto podnosi kwestie w jaki sposób Zarząd Województwa 

zamierza sprawdzać czy mieszkańcy województwa respektują założenia uchwały w zakresie                    

nie palenia zakazanymi paliwami.    

Z. Siewiera: przypomina, że 20 grudnia 2016 r. wystąpił z zorganizowaniem konferencji 

antysmogowej, jak i również z podjęciem uchwały w tej sprawie i to się stało. Następnie przytacza 

odpowiedź Ministra Środowiska z 24 kwietnia 2017 r. do jednego z posłów z Opolszczyzny odnośnie 

rządowego programu „Czyste Powietrze”, w którym zawartych jest 14 zadań, których celem jest 

obniżenie zawartości smogu w powietrzu. Ponadto podnosi kwestię wykupu szkodliwych opałów 

przez dużą część mieszkańców Opolszczyzny.  

J. Kotyś: przypomina, że na terenie województwa znajduje się potężny instrument finansowy, który 

może wspierać kotłownie w formie dotacji lub pożyczek jest to Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu.  

Bogusław Wierdak, Wiceprzewodniczący Sejmiku: składa wniosek o zamknięcie dyskusji                   

i przystąpienie do głosowania.  

Głosowanie 

        * kto z radnych jest za wnioskiem o zamknięcie dyskusji i przystąpienie do głosowania  

za – 16     wstrzym. - 1      przeciw – 6 

Stwierdzam, że wniosek został przyjęty. 

 
N. Krajczy: w imieniu koalicji PO-PSL-MN wnoszę o 10-minutową przerwę w obradach. 

D. Byczkowski: chciałbym w imieniu klubu PiS oświadczyć, że obawa wyrażona w wypowiedziach 

radnych klubu PiS nie wynika z niezrozumienia problemu. Nasz niepokój budzi to, iż podjęte 

działania będą nieskuteczne. Uważamy, że należy poczekać na rozporządzenie w sprawie zakazu 

handlu trującymi paliwami.   

N. Krajczy: prosi Marszałka Województwa o stanowisko Zarządu w sprawie autopoprawki w pkt. 5. 

A. Konopka: Zarząd Województwa akceptuje autopoprawkę w pkt. 5. 

Głosowanie 
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        * kto z radnych jest za przyjęciem poprawki komisji  

za – 21     wstrzym. - 4      przeciw – 1  

Stwierdzam, że poprawka została przyjęta.  

 
Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 20     wstrzym. - 5      przeciw – 1   

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia                         

do sporządzenia zmiany Planu zagospodarowania przestrzennego województwa 

opolskiego.  

Waldemar Zadka, dyr. Dep. Polit. Regionalnej i Przestrzennej: uzasadnił projekt uchwały, 

podkreślając, że jest ona związana ze zmianami w harmonogramie wynikającymi z dostosowania                  

z prac nad Planem zagospodarowania przestrzennego województwa opolskiego do przyjmowania 

dokumentów krajowych.  

J. Kotyś, członek Kom. Polit. Reg, Gosp. i Tur.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, jednocześnie zwróciła uwagę, aby w pracach nad przyszłym planem zagospodarowania 

przestrzennego dokonać analizy najpilniejszych potrzeb w zakresie powstania wielopoziomowych 

bezkolizyjnych przejazdów kolejowych. 

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 24  (wszyscy głosujący)    

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania dodatkowego miasta, w którym może 

być przeprowadzony egzamin państwowy w zakresie prawa jazdy kat. B1 i B.   

Szymon Ogłaza, Członek Zarządu Województwa: przedstawił uzasadnienie do uchwały.  

J. Kotyś, członek Kom. Polit. Reg, Gosp. i Tur.: opinia komisji jest pozytywna.  

Daniel Palimąka, Członek Zarządu Powiatu Nyskiego: zaprezentował korzyści jakie przyniesie 

przedmiotowa uchwała.  

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 20     wstrzym. - 0      przeciw – 5   
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Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 15.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/245/2016 Sejmiku 

Województwa Opolskiego z dnia 29  listopada 2016 roku w sprawie powierzenia 

realizacji zadania w ciągu drogi wojewódzkiej Gminie Dobrodzień. 

Remigiusz Widera, dyr. Dep. Inf. i Gosp.: uzasadnia celowość przyjęcia przedmiotowej uchwały. 

J. Kotyś, członek Kom. Polit. Reg, Gosp. i Tur.: opinia komisji jest pozytywna.  

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 22  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia realizacji zadania w ciągu drogi 

wojewódzkiej Gminie Dąbrowa. 

Remigiusz Widera, dyr. Dep. Inf. i Gosp.: uzasadnia celowość przyjęcia przedmiotowej uchwały. 

J. Kotyś, członek Kom. Polit. Reg, Gosp. i Tur.: opinia komisji jest pozytywna.  

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 21  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Opolskiego w sprawie uchwalenia zmian w statucie Regionalnego Centrum Rozwoju 

Edukacji  w Opolu. 

Stanisław Rakoczy, Wicemarszałek Województwa: przedstawił zmiany jakie nastąpią                    

w statucie Regionalnego Centrum Rozwoju Edukacji  w Opolu. 

Hubert Kołodziej, Przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu: komisja merytoryczna 

zaopiniowała projekt tej uchwały pozytywnie. 

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 22  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  
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Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Opolskiego w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Specjalistycznego Zespołu 

Neuropsychiatrycznego im. św. Jadwigi w Opolu. 

A. Buła: przedstawił zmiany jakie nastąpią w statucie Wojewódzkiego Specjalistycznego Zespołu 

Neuropsychiatrycznego im. św. Jadwigi w Opolu. 

N. Krajczy, przew. Kom. Zdrow. i Spr. Społ.: komisja merytoryczna pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Czy są pytania. Nie widzę. 

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 24  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

  
Ad 18 b. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu SP ZOZ Opolskie Centrum 

Onkologii im. Prof. Tadeusza Koszarowskiego w Opolu. 

A. Buła: przedstawił zmiany jakie nastąpią w statucie SP ZOZ Opolskie Centrum Onkologii im.                

Prof. Tadeusza Koszarowskiego w Opolu. 

N. Krajczy, przew. Kom. Zdrow. i Spr. Społ.: komisja merytoryczna pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Czy są pytania. Nie widzę.  

Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 23  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 19. Podjęcie uchwał w sprawie powierzenia realizacji zadań w ramach I edycji 

Marszałkowskiego Budżetu Obywatelskiego Województwa Opolskiego: 

A. Buła: uzasadnia celowość przyjęcia przedmiotowych sześciu uchwał dotyczących 

Marszałkowskiego Budżetu Obywatelskiego Województwa Opolskiego, które następnie będą 

poddane pod głosowanie. 

  
a) Gminie Głubczyce pn. „Razem jesteśmy na wspólnej drodze – zostań wolontariuszem, 

zmieniaj świat i siebie”. 

N. Krajczy, przew. Kom. Zdrow. i Spr. Społ.: komisja merytoryczna pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Czy są pytania. Nie widzę.  

Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 21  (wszyscy głosujący) 
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Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 

b) Gminie Ozimek pn. „Wojewódzka Paraolimpiada Dzieci oraz nadanie Szkole 

Podstawowej nr 3 w Ozimku imienia Paraolimpijczyków i Olimpijczyków Polskich”. 

H. Kołodziej, przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: komisja merytoryczna pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.  

Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 22  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
c) Gminie Paczków pn. „Pasje łączą pokolenia”. 

H. Kołodziej, przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: komisja merytoryczna pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.  

Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 23  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

  
d) Gminie Pakosławice pn. „Dziś orlik klubowy, jutro stadion narodowy”. 

H. Kołodziej, przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: komisja merytoryczna pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.  

Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 24  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 

e) Gminie Skoroszyce i Gminie Grodków pn. „Powrót do korzeni”. 

H. Kołodziej, przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: komisja merytoryczna pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.  

Głosowanie 
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        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 24  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

  
f) Starostwu Powiatowemu w Głubczycach pn. „Poprawa bezpieczeństwa na obiektach 

sportowych”. 

N. Krajczy, przew. Kom. Zdrow. i Spr. Społ.: komisja merytoryczna pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Czy są pytania. Nie widzę.  

Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 23  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 20. Informacja pt. „Analiza sytuacji na rynku pracy Województwa Opolskiego                     

w I półroczu 2017 roku”. 

Renata Cygan, Zastępca Dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Opolu: przedstawiła 

informację pt. „Analiza sytuacji na rynku pracy Województwa Opolskiego w I półroczu 2017 roku”. 

J. Kotyś, członek Kom. Polit. Reg, Gosp. i Tur.: komisja pozytywnie oceniła przedstawioną 

informację. Ponadto dodaje, że komisja merytoryczna prosiła o rozszerzenie rzeczonej informacji               

o dane na temat pracowników z zagranicy. Następnie porusza problemy pracodawców,                      

które wynikają z obecnej sytuacji na rynku pracy w której pracodawcy mają problemy                               

z zatrudnieniem nowych pracowników. W imieniu komisji chciałby prosić o uzupełnienie informacji    

w zakresie ilości pracujących emerytów w województwie opolskim. Uważa, że Zarząd Województwa 

powinien rozważyć kwestie wsparcia emerytów, którzy chcieliby powrócić na rynek pracy ze względu 

na obecną sytuację w której brakuje pracowników.  

N. Krajczy: oznajmia, że podczas listopadowej sesji Sejmiku będzie poruszany temat poświęcony 

rynkowi pracy i migracji pracowników.  

     
Ad 21. Informacja pt. „Raport o rozwoju społeczno – gospodarczym i przestrzennym 

województwa opolskiego. Województwo opolskie – Stan i trendy rozwojowe.                  

Raport za okres 2008 – 2015”. 

Maja Michniewicz, pracownik dep. Polit. Reg. i Przestrz.: przedstawiła informację                       

pt.  „Raport o rozwoju społeczno – gospodarczym i przestrzennym województwa opolskiego. 

Województwo opolskie – Stan i trendy rozwojowe. Raport za okres 2008 – 2015”.   

J. Kotyś, członek Kom. Polit. Reg, Gosp. i Tur.: komisja pozytywnie oceniła przedstawioną 

informację. Ponadto w imieniu komisji składa wniosek do Zarządu Województwa o rozważenie 
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zorganizowania konferencji na temat przytoczonego raportu z udziałem osób zajmujących                      

się rozwojem regionalnym na przełomie styczeń/luty 2018 r.  

A. Buła: składa podziękowania Panu Waldemarowi Zadce -  dyr. Polit. Reg. i Przestrz. oraz całemu 

zespołowi, który opracował rzeczony raport za jego atrakcyjną formę. Ponadto informuje,                        

że 25 października br. będzie miało miejsce spotkanie z samorządowcami z Opolszczyzny na którym 

raport zostanie zaprezentowany. 

E. Kurek: również składa podziękowania za przygotowanie rzeczonego raportu osobom,                       

które go opracowały. 

Z. Siewiera: wyraża zaniepokojenie informacją z raportu o liczbie lekarzy przypadających                      

na jednego mieszkańca Opolszczyzny, gdzie województwo opolskie zajmuje niechlubne 15 miejsce    

w skali kraju. Ponadto zwraca uwagę, że 41,9% mieszkańców województwa opolskiego korzysta                

z instalacji gazowych dlatego chciałby, aby Marszałek Województwa zaprosił Dyrektora Oddziału 

Zakładu Gazowniczego w Opolu lub Prezesa Polskiej Spółki Gazowej na najbliższą sesję Sejmiku                

w celu przedstawienia programu gazyfikacji województwa opolskiego na lata 2018-2030                              

i w tej sprawie złożył w dniu dzisiejszym w Biurze Sejmiku interpelacje.  

N. Krajczy, przew. Kom. Zdrow. i Spr. Społ.: w imieniu komisji zapraszam do współpracy osoby, 

które przygotowały niniejszy raport.  

Ad 28.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Ad 29.  Wolne wnioski. 

Ad 30.  Komunikaty. 

N. Krajczy: ogłaszam przerwę w obradach do 12 października 2017 r. o godz. 14:00 gdzie sejmik 

pochyli się nad zaskarżoną uchwalą w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Odpadami                               

dla Województwa Opolskiego na lata 2016-2022 z uwzględnieniem lat 2023-2028”. Odnosząc                  

się do wniosku radnego Z. Siewiery, oznajmiam, że nie będzie możliwości zaproszenia osób 

zajmujących się gazownictwem z uwagi na fakt, że październikowa sesja Sejmiku będzie poświęcona 

tematom sportu. Ponadto zapraszam na XXXIII sesję Sejmiku, która odbędzie się w poniedziałek              

30 października 2017 r. o godz. 11.00 w Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji w Zakrzowie.  

 
Ad 31.  Zamknięcie obrad. 

N. Krajczy: ogłaszam przerwę w obradach do 12 października 2017 r. do godz. 14:00. Dziękuje 

Państwu za uczestnictwo.  

 
Protokołował: 
Przemysław Kasztelan 
 
Sekretarz obrad: 
Grzegorz Sawicki   


